
  
Zápis 

 
ze zasedání Akademického senátu 2. lékařské fakulty UK 

ze dne 16. března 2022 
 
 
Přítomni: MUDr. M. Trojánek, doc. PhDr. O. Čakrt, Ph.D., MUDr. V. Veselý, 
MUDr. Martin Kynčl, Ph.D., prof. MUDr. R. Škába, CSc., B. Prýmková, prof. MUDr. J. Zuna, 
Ph.D., MUDr. P. Piťhová, Ph.D., C. Lehto, doc. MUDr. J. Kautzner, Ph.D., doc. MUDr. H. 
Maxová, Ph.D., MUDr. D. Smíšková, Ph.D., M. Khoder 
 
Omluveni: prof. MUDr. Jakub Hort, Ph.D., prof. MUDr. O. Hrušák, Ph.D., T. Jelínek, O. Ferra, 
K. Angerová, MUDr. Jan Balko, Bc. M. Jirásek, doc. MUDr. Štěpán Veselý, Ph.D., MUDr. Eva 
Fürstová 
 
Online: M. Bartoníčková, MUDr. A. Láznička, 
 
Hosté: prof. MUDr. M. Babjuk, CSc., Mgr. J. Šmejcká,  
 
 
PROGRAM 

1) Zahájení a uvítání hostů 
2) Volba skrutátorů a schválení programu 
3) Kontrola zápisu ze zasedání dne 16. 2. 2022 
4) Informace předsednictva AS 2. LF UK a vedení fakulty 
5) Válečný konflikt na Ukrajině: aktuální informace k realizaci humanitární 

pomoci a dalším plánovaným krokům 2. LF UK, sociální a ekonomické 
dopady na studenty a zaměstnance 2. LF UK 

6) Aktualizace Strategického záměru 2. LF UK pro rok 2022 
7) Návrhy na jmenování čestných členů Vědecké rady 2. LF UK 
8) Představení systému pro elektronické volby do AS 2. LF UK 
9) Zprávy z komisí AS 2. LF UK 
10) Zprávy ze senátu UK 
11) Různé 

 
 
1) Zahájení a uvítání hostů 
Zasedání zahájil MUDr. Milan Trojánek, Ph.D., předseda AS 2. LF UK, a přivítal přítomné, 
speciálně nové senátory.  
 
2) Volba skrutátorů a schválení programu 
Skrutátory byli určeni: doc. PhDr. Ondřej Čakrt, Ph.D. (pedagogická komora) a Barbora 
Prýmková (studentská komora) 
Program byl schválen tichým souhlasem. 
 
3) Kontrola zápisu ze zasedání dne 16. 2. 2022 
MUDr. Trojánek shrnul minulé zasedání a otevřel diskuzi k zápisu.  
Hlasování: za pedagogickou komoru pro 9, proti 0, zdržel se 0, za studentskou komoru pro 4, 
proti 0, zdržel se 0. Celkem 13 pro, proti 0, zdržel se 0. 
Zápis zasedání AS ze dne 16. 2. 2022 byl schválen. 
 



 
4) Informace předsednictva AS 2. LF UK a vedení fakulty 
MUDr. Trojánek informoval o volbě nového předsedy pedagogické komise doc. PhDr. O. 
Čakrta, Ph.D. Další informace se týkaly volby do předsednictva AS 2. LF UK, volba proběhne 
v průběhu zasedání. Pan předseda poděkoval Studentské komoře, jmenovitě MUDr. Veselému, 
za iniciativy související s válkou na Ukrajině. 
 
5) Válečný konflikt na Ukrajině: aktuální informace k realizaci humanitární pomoci a 
dalším plánovaným krokům 2. LF UK, sociální a ekonomické dopady na studenty a 
zaměstnance 2. LF UK 
Pan děkan se vyjádřil k válce na Ukrajině a pomoci 2. LF UK. Pomoc má více rovin, na fakultě 
byl stanoven jako koordinátor všech těchto aktivit Dr. Grebenyuk. Pomoc se týká darování krve, 
finančního daru pro Červený kříž (491 470 Kč - z toho 250.000 Kč přispěla 2. LF UK s per 
rollam souhlasem senátorů), pomoci dobrovolníků z řad studentů, překladu dokumentů, 
dobrovolníci pomáhají i v Domě legií a na Hlavním nádraží v Praze. Dochází k úzké spolupráci 
s FN Motol, pan děkan bude mít další schůzku s vedením nemocnice ohledně vyjasnění 
požadavků na pomoc od studentů. V nemocnici má být otevřena i ambulance speciálně pro 
ukrajinské děti a ukrajinské dospělé. Další částí je konkrétní pomoc našim 11 ukrajinským 
studentům, jak psychologická, tak finanční (cestou stipendií, dále řeší komplexně i univerzita). 
Především je nutná empatie, řeší se mnoho problémů – studenti studující na Ukrajině se vrací, 
ukrajinští studenti žádají o přijetí, je nutno stanovit pravidla a kritéria. Je nutno řešit i kredity, 
absence atd. Pí. Hubáčková nyní řeší studenty, kteří tu jsou, chtěli by pokračovat zde – označení 
freemover – účastní se přednášek, výuky, při tom studují jazyk, vše bude dále řešeno. 
V následující diskuzi B. Prýmková informovala, že na sociální komisi se studenti obracejí, 
situace je pro ně velmi psychicky náročné, vše bude probíhat v koordinaci s Dr. Grebenyukem. 
Bude stanovena záchranná síť vedoucích, termíny zkoušek budou řešeny více flexibilně. 
MUDr. Kynčl se zajímal o možnost doučování přes Ústav jazyků, paní tajemnice sdělila, že 
Univerzita Karlova toto řeší, vypisuje jazykové kurzy v jednotlivých studijních oborech. 
MUDr. Trojánek připomíná, že studenti (i z Ruska) mohou mít velké finanční problémy, je třeba 
vnímat to, že není kolektivní vina. Pan děkan sdělil, že samozřejmě ke studentům přistupujeme 
bez ohledu na národnost, empaticky, vše řešíme individuálně. 
Dále pan děkan zmínil Vědeckou konferenci, která se bude konat v termínu 12. – 13. 10. 2022. 
V součinnosti s prof. Kalinou tvoří organizační výbor, chtějí konferenci udělat atraktivní, 
filozofií je spojování FN Motol a 2. LF UK. Rádi by zase do programu zařadili Noc fakulty, 
kterou vždy organizovala Studentská komora AS. Bylo by dobré, aby do organizačního výboru 
byl nominován zástupce studentů. MUDr. Veselý potvrdil, že již s organizací začali, další 
schůzky proběhnou. Studenti budou velice rádi s fakultou spolupracovat.   
Dle pana děkana místem konání bude zřejmě pro vědeckou část posluchárny FN Motol, pro Noc 
fakulty budova Plzeňské.  
MUDr. Trojánek a prof. Zuna nabídli další pomoc. 
 
6) Aktualizace Strategického záměru 2. LF UK pro rok 2022 
Děkan 2. LF UK prof. MUDr. Marek Babjuk, CSc. předložil aktualizovaný Strategický záměr 2. 
LF UK pro rok 2022. Jedná se o sladění terminologie (označení proděkanů a specifikace jejich 
kompetencí), drobné aktualizace.  
V otevřené diskuzi prof. Zunu zajímá obor Radiologický asistent, jak daleko je jeho zřízení, 
neboť tento obor byl již diskutován rozporuplně, neboť studuje velmi málo studentů a obor je 
velmi finančně náročný, bylo by vhodné vypracovat finanční rozvahu. 
Pan děkan sdělil, že je možné požádat o podporu k vytváření programu, Dr. Jirkovský již 
podklady připravuje. 
MUDr. Trojánek doufá, že diskuze k otevření oboru bude dále pokračovat. 
Hlasování: za pedagogickou komoru pro 9, proti 0, zdržel se 0, za studentskou komoru pro 4, 
proti 0, zdržel se 0. Celkem 13 pro, proti 0, zdržel se 0. 
Strategický záměr 2. LF UK byl schválen. 
 
 



7) Návrhy na jmenování čestných členů Vědecké rady 2. LF UK 
Děkan 2. LF UK prof. MUDr. Marek Babjuk, CSc. předložil návrh na jmenování čestných členů 
Vědecké rady 2. LF UK.  
MUDr. Trojánek informuje, že se přistoupí k tajnému hlasování.  

Výsledky tajného hlasování na jmenování čestných členů Vědecké rady 2. LF UK 

prof. RNDr. Evžen Amler, CSc.                             souhlasím 13 – nesouhlasím 0 – zdržuji se  0   
prof. MUDr. Dagmar Dotřelová, CSc. , FEBO      souhlasím 11 – nesouhlasím 0  – zdržuji se 2 
prof. RNDr. Václav Hampl, DrSc.                         souhlasím 12 – nesouhlasím 0  – zdržuji se 1 
prof. MUDr. Jiří Hoch, CSc.                                  souhlasím 10 – nesouhlasím 1  – zdržuji se 2 
prof. MUDr. Roman Kodet, CSc.                           souhlasím 12 – nesouhlasím 0  – zdržuji se 1         
prof. MUDr. Milan Kvapil, CSc., MBA                 souhlasím   9 – nesouhlasím 1  – zdržuji se 3 
prof. MUDr. Jan Lebl, CSc.                                    souhlasím 12 – nesouhlasím 0  – zdržuji se 1 
prof. MUDr. Tomáš Trč, CSc., MBA                     souhlasím 13 – nesouhlasím 0  – zdržuji se 0 
 
Závěr: AS schválil návrh na jmenování čestných členů Vědecké rady 2. LF UK 

7a) Vložen bod hlasování o členu předsednictva AS 2. LF UK 

MUDr. Trojánek informoval, že vzhledem k rezignaci prof. Keila (byl jmenován do VR 2. LF UK) je 
nutné zvolit člena předsednictva AS 2. LF UK. Vyzval přítomné, aby se vyjádřili, zda si přejí být 
nominováni. Prof. Škába vyjádřil přání nominovat prof. Zunu. Prof. Zuna nominaci přijal, sdělil, že 
své představy sdělil již při předcházející volbě, rád by přispěl svou prací k rozvoji a úspěchu fakulty. 

Výsledky tajného hlasování o členu předsednictva AS 2. LF UK 

Prof. MUDr. Jan Zuna, Ph.D.                                souhlasím 8 – nesouhlasím 0 – zdržuji se 1    

Závěr: AS schválil prof. MUDr. Jana Zunu, Ph.D. novým členem předsednictva AS 2. LF 
UK. 

8) Představení systému pro elektronické volby do AS 2. LF UK 
Mgr. Šmejcká, tajemnice fakulty, informovala, že dle připomínek senátorů, kteří aplikaci viděli, 
jsou již požadované úpravy provedeny, je možné vše znovu prověřit.  Prof. Zuna se také vyjádřil, 
asi by bylo vhodné zkusit volby na nečisto, otestovat, dále by preferoval zcela anonymní, již 
nijak nedohledatelné (jak konkrétní osoba hlasovala) hlasování. Další termín schůzky nad 
aplikací hlasování je stanoven po dohodě s paní tajemnicí na 30. 3. 14.30h v kanceláři paní 
tajemnice. 
MUDr. Trojánek poděkoval vedení fakulty za zajištění a tvorbu této aplikace. 
 
9) Zprávy z komisí AS 2. LF UK 
Legislativní komise: prof. Zuna informuje, že se komise nesešla. 
Pedagogická komise: doc. Čakrt informoval senátory, že byl zvolen na online zasedání 1.3.2022 
předsedou pedagogické komise, místopředsedou byl stanoven O. Ferra. Informoval, že Tomáš 
Jelínek s doc. Průhovou jednali o K10, je zde problém, že není možné praxi zatím konat mimo 
fakultu, od příštího roku se ale toto změní.  Studenti budou kontaktováni, o jaká pracoviště by 
měli zájem. Dále se jednalo o indexu praktických dovedností. Je problém s počty studentů 4. 
ročníku na menších klinických pracovištích, je třeba řešit. B. Prýmková zmiňovala problém u 
termínů zkoušek. 
Komise pro komunikaci: MUDr. Kynčl informuje, že se komise nesešla, nicméně mezitím 
proběhla schůzka s děkanem, proděkany a PR zástupci oddělení (další bude následovat), řeší se 
metoda oslovení studentů na gymnáziích ke studiu na 2. LF UK. Pořad ČR2 vysílá pořad Káva o 
čtvrté, je prováděn velmi pečlivý výběr vystupujících, jedná se i o propagaci fakulty.   
Sociální komise: B. Prýmková informovala, že běží anketa mezi studenty o Erasmu, bude se 
vyhodnocovat, v jednání je určení konkrétního místa pro tichou studovnu na Plzeňské, měla by 



proběhnout schůzka s tajemnicí fakulty. Seznámí se s iniciativou studentů Filozofické fakulty 
Nahlas UK, která se má týkat sexualizovaného násilí na studentech ( student- vyučující). 
Podrobnosti dále zjišťují. 
 
10) Zprávy ze senátu UK 
Prof. Škába podrobně informoval o jednání, byla stanovena pracovní skupina pro ekonomické 
záležitosti, jedná se o kyberbezpečnosti, plánují se rekonstrukce menz a kolejí, info k Ukrajině 
(prohlášení, pozastavení smlouvy s Ruskem, stažení studentů z ohrožených oblastí, krizový tým, 
vymezení proti šikaně ruských studentů, přednášky atd.), rekonstrukce objektu Jinonice, info 
pracovních komisí. 
 
 
11) Různé 
MUDr. Trojánek informoval, že byl přítomen na inauguraci rektorky UK prof. MUDr. Mileny 
Králíčkové, Ph.D. společně s prof. Hrušákem. 
VŘ per rollam se na fyziologii zúčastní prof. Zuna a VŘ na patologické fyziologii se zúčastní 
doc. Kautzner. 
B. Prýmková žádá o uskutečnění dalších plánovaných zasedání AS online, bude v zahraničí.  
Předběžně odsouhlaseno, bude zajištěno. Prof. Zuna připomíná, že v případě tajného hlasování 
by účastníci online nemohli hlasovat, pokud by chtěli, museli by být připojeni všichni, aby byla 
anonymita zachována.   
 
Příští zasedání Akademického senátu se bude konat v termínu 20. 4. 2022, následující budou 
v termínech 18. 5. 2022 a 15. 6. 2022. Přítomnými byly termíny odsouhlaseny tichým 
souhlasem. 
 
 
Zapsala: Mgr. Markéta Gáboríková 
 
Schválil: MUDr. Milan Trojánek, Ph.D. 
 
 
 


